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NAPIRENDEN A GK FOLYÓIRAT

Szerkesztőbizottsági ülés

November 17-én második alkalommal ülésezett a 
Geodézia és Kartográfia ez év tavaszán újjá alakult 
szerkesztőbizottsága.

Elsőként dr. Mihály Szabolcs köszöntötte a megje-
lenteket, majd dr. Riegler Péter vette át a szót, és első 
napirendben a folyóirat tartalmának, szerkezetének, 
kiadásának eddigi tapasztalatairól beszélt.

Következő téma a lap belső szerkezete, tartalma 
volt, majd a 2009. évre tervezett jubileumi szám ki-
adásáról tárgyalt a bizottság.

Az MFTTT elnöke és a főszerkesztő kérésére a je-
len lévő szerkesztő bizottsági tagok megfogalmazták 
véleményüket, javaslataikat.

Elmondták, örömmel tapasztalják, hogy egyre 
több olyan cikk jelenik meg a folyóiratban, mely a 
vállalkozók véleményével, szakmai tapasztalataival 
foglalkozik. Nagyra értékelték a területi rendezvé-
nyekről, a szakmai napokról szóló beszámolókat. 
Javasolták, hogy a konferenciákon elhangzott szín-
vonalas előadások megjelentetését kredit-pontok 
szerzésével is célszerű lenne kombinálni. 

Korábban is többször fölmerült, hogy nincs egysé-
ges megjelenési forma a szerzők titulusa, munkahe-
lye, beosztása tekintetében. Ugyancsak gondot jelent 
egységes stílust találni az irodalmi hivatkozások fel-
sorolásánál. A főszerkesztő irányításával közös felada-
tunk az egységes szerkesztési gyakorlat kialakítása.

Azzal mindenki egyetértett, hogy a lap minősí-
tését nagyban befolyásolja, ha a cikkek színvonalas 
lektorálás után jelenhetnek meg, s ha a nagy tekin-
télyű lektorok neve is hitelt ad a tartalomnak. Ilyen 
színvonalú lektorálás azonban nagy feladatot jelent a 
szerkesztőknek, idő- és pénzszűke miatt ez egyelőre 
megoldhatatlan.

A lektorálás célja nem a tudományos álláspontok 
ütközésének véleményezése, hanem az, hogy – kü-
lönösen a kevésbé ismert szerzők esetében – a cikk 
elérje a közlésre alkalmas szakmai színvonalat.

Dr. Mihály Szabolcs a már több évtizedes gya-
korlatra hivatkozva úgy vélte, bizalom valóban van 
minden szerző iránt, de tudományos cikkeknél a lek-
torálást mindenképpen bitoztosítani kell.

Elhangzott az a javaslat is, hogy minden szerzőről 
rövid életrajzot lehetne közölni, ami pl. a honlapon 
állandóan elérhető lenne.

Az előző ülésekhez hasonlóan ismét felvetődött a 
folyóirat szerkezeti átalakítása is.

A földhivatalokat képviselő bizottsági tagok ta-
pasztalata, hogy mióta egyre nagyobb teret kapnak 
a földhivatalok napi tevékenységeihez kapcsolódó 
cikkek, a kollégák már nemcsak véletlenszerűen la-
poznak bele a folyóiratba, hanem várják azt. Ennek 
köszönhetően egyre több az előfizető.

Minden jelenlévő támogatta a rendezvényekről 
szóló beszámolók még rendszeresebb megjelenését. 

Az utolsó napirendi pontban az MFTTT elnö-
ke elmondta, hogy a 60. évfolyamhoz kapcsolódó 
kiadvány megjelentetésével az MFTTT IB egyetértett, 
megtörtént szaklapunk társtulajdonosának, az FVM-
nek a hozzájárulása is, és megindult a szervezés.

Jubileumi különszám

A lap fennállásának 60. évfordulója alkalmából a 
Társaság jubileumi különszámot tervez megjelen-
tetni. November 17-én a szerkesztőségi ülés után dr. 
Riegler Péter főszerkesztő az eddigi előkészületekről 
és a megfogalmazott elképzelésekről tájékoztatta a 
Szerkesztőbizottság tagjait. A jubileumi számban tíz, 
szakterületünket érintő cikk keretében kívánunk be-
számolni az alaphálózati, a számítástechnikai, infor-
matikai, fotogrammetriai, műszer- és méréstechnikai, 
térképészeti, topográfiai, valamint a birtokpolitikát, 
földügyet, kataszteri felmérést és térképezést érintő 
tevékenységeket, eredményeket úgy, ahogy ezek az 
események az elmúlt 60 évben a lapban is megjelen-
tek, visszatükröződtek.

Köszönetet mondott a felkért szerzőknek, hogy 
ezt a feladatot elvállalták, hiszen a cikkek összeállí-
tása folyamatos egyeztetéseket, mélyreható szakiro-
dalmi kutatómunkával fog együtt járni. A terjedelmi 
korlátok miatt az egyes szakterületek eseményeiből 
a szerzők csak válogatást adhatnak úgy, hogy ez a 
valóban élményszerű, olvasmányos, ugyanakkor – fő-
leg fiatal szakemberek számára – új információkkal is 
szolgáljon, másrészt bemutassa az elődök szakmai 
munkáját, eredményeit és azt, hogy ezeket milyen 
feltételek mellett tudták elérni.

A jubileumi szám terjedelmét, kivitelét és financi-
ális feltételeit illetően részletes egyeztetés szükséges 
az MH Térképészeti Kht. vezetésével.

Olvasóinkat a szerkesztési munka előrehaladásá-
ról lapunkban folyamatosan tájékoztatjuk.

A jubileumi szám megjelenésének tervezett idő-
pontja a 2009. évi vándorgyűlés megnyitójának napja.

Dr. Riegler Péter
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ÜLÉSEZETT AZ MFTTT IB

2008. november 19-én 13.00-kor ismét ülésezett az 
MFTTT Intézőbizottsága. Az ülésen jelen voltak: dr. 
Alabér László, Biró Gyula, Hidvéginé dr. Erdélyi Erika, dr. 
Mihály Szabolcs, dr. Papp Iván, Szabó Gyula, Uzsoki Zol-
tán, Winkler Péter és Várnay György.

Elsőként Uzsoki Zoltán főtitkár tájékoztatta a részt-
vevőket arról, hogy sajnos az Alapszabály módosí-
tásával kapcsolatban nem érkezett észrevétel, véle-
mény. Az IB egyhangúlag elfogadta, hogy a határidőt 
2009. január 5-ig meghosszabbítja, az eredményes-
ség érdekében pedig körlevelet küld a jogi tagin-
tézmények vezetői felé, hogy alkossanak véleményt 
és kérjék erre munkatársaikat is. Egyúttal az IB ismét 
felhívja tagtársaink figyelmét, hogy a www.mfttt.hu 
honlapon az Alapszabály menüpont alatt szintén je-
lezzék észrevételeiket.

A főtitkár ezután tájékoztatta az IB tagjait, hogy 
a 2009. évi Vándorgyűlésre pályázott helyszíneket 
(Veszprém–Sümeg, Székesfehérvár, Nyíregyháza) az 
ügyvezető titkárral megtekintette, majd rövid tájé-
koztatást adott az árakról, a helyszínen tapasztalt 
előnyökről és hátrányokról. Az IB az elhangzottak 
alapján egyhangúlag Nyíregyházát szavazta meg a 
Vándorgyűlés következő helyszínéül.

Következő napirendi pontban dr. Mihály Szabolcs 
elnök az IB tagokkal egyetértésben felkérte dr. Ágfalvi 
Mihály, Osskó András és Várnay György tagtársakat, 
hogy 2008. december 12-ig tegyenek javaslatot a 
2009. évi Lázár-deák emlékérem adományozására.

Ezt követően a testület egyhangúlag megsza-
vazta, hogy soron következő ülését 2008. decem-
ber 15-én tartja, s erre a napra hívja össze a MFTTT 
 Választmányt is.

Végül Kenderes Dóra ügyvezető titkár rövid tájé-
koztatót adott a féléves könyvvizsgálatról. A könyv-
vizsgáló mindent rendben talált, a szúrópróbasze-
rűen kiválasztott bizonylatok mind formai, mind 
tartalmi szempontból rendben voltak. A könyvelés 
a számvitelről szóló törvénynek és a kormányrende-
letben előírtaknak megfelelően történik, a bizony-

latok a könyveléssel egyező adatokat tartalmaznak. 
A Társaság anyagi helyzete jelenleg stabil, a tervezett 
negatív eredménnyel szemben egyelőre pozitívumot 
mutat.

Az egyebek napirendi ponton belül dr. Mihály Sza-
bolcs elnök tájékoztatta a résztvevőket, hogy részt 
vett a Kogutowicz Manó halálának 100. évfordulója 
alkalmából rendezett akadémiai emlékülésen és az 
MFTTT által is támogatott emléktábla avatáson.

Tájékoztatást adott a Geodézia és Kartográfia 
szaklapunk működésének 60. évfordulója alkalmából 
tervezett jubileumi különszám előkészítésének jelen-
legi helyzetéről.

A Társaság elnöke kiemelte, hogy 2008-ban sike-
res volt a Társaságnak az az akciója, hogy az MFTTT 
területi csoportjai az MMK Geodéziai és Geoinfor-
matikai Tagozatával együttműködve kreditpontos 
MFTTT összejöveteleket szervezzenek, kellően át-
gondolt és a rendezvény színvonalát lényegesen 
emelni tudó részvételi díjak ellenében. Ez a Társaság 
működési bevételén is segített. Jó irány, mindenkép-
pen folytatni kell a jövőben.

Ennek kapcsán Elnök úr köszönetet mondott Oros 
László hivatalvezető úrnak és Jeles Zoltánné Zsuzsá-
nak (a nyiregyházi területi csoport elnökének és 
titkárának) a Nyíregyházán, dr. Bak Péter földhivatal-
vezető úrnak és Zátonyi Richárd úrnak (mint a Békés 
megyei területi csoport titkárának) a Békéscsabán, 
továbbá Szabóné Tánczos Valéria földhivatalvezető 
asszonynak és Sápiné Csík Julianna asszonynak (a 
szolnoki területi csoport elnökének) a Szolnokon 
megrendezett magas színvonalú, egynapos szakmai 
rendezvényért, amelyek mindegyikén 70–90 fő vett 
részt. Természetesen köszönet illeti mindazon kollé-
gákat, szaktársainkat, akik előadást tartottak ezeken 
az redezvényeken. Remélem, hogy a Magyar Mérnöki 
Kamara Geodéziai és Geoinformatikai Tagozatához 
kapcsolódó szak-kollégáink is szereztek annyi kredit-
pontot, amely számukra a tevékenységi, jogosultsági 
szintek elérését lehetővé teszi.

Dr. Mihály Szabolcs

H Í R E K
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